
POP TV, 24 ur 18. 12. 2013
Doseg / Reach: 1054000
Država / Country: Slovenija
Čas / Time: 19:00
Trajanje / Duration: 3 min 1

Premiki milijard davkoplačevalcev so se začeli

POP TV, 18.12.2013, 24 UR, 19:00

PETRA KERČMAR: Premiki milijard davkoplačevalcev so se začeli.
JANI MUHIČ: Evropska komisija je namreč danes dala dovoljenje za dokapitalizacijo NLB, NKBM in Abanke
ter likvidacijo Probanke in Factor banke. Vse skupaj nas bo državljane udarilo s 3,5 milijarde evri.
KERČMAR: In država, ki dviguje davke za banke pa ima denar je takoj po objavi dokapitalizirala NLB za
milijardo in pol evrov, potem naprej NKBM za 870 milijonov, Abanko za 348 milijonov, Factor banko in
Probanko pa za skupaj 445 milijonov evrov.
MUHIČ: In ob tem so delničarji in imetniki podrejenih obveznic ostali skupaj brez več kot pol milijarde
evrov.
KERČMAR: In, Katarina Matejčič, torej povsem jasno je, da so od danes naprej NLB, Abanka in pa mariborska
NKBM spet v celoti zgolj državne.
KATARINA MATEJČIČ: Petra, tako je. Vse tri naštete banke so, namesto da bi jih končno privatizirali spet v
celoti državne. Vsi drugi delničarji so namreč izgubili vse. To velja tudi za KAD in SOD, ki sta po dekretu
države pomagala pri obeh zadnjih dokapitalizacijah NLB, ko so se delnice še kupovale po vrtoglavih cenah,
recimo 116 za eno leta 2011. To bo seveda slabo vplivalo na njun kapital, saj ima tako KAD kot SOD v
svojih knjigah še vedno za okoli 50 milijonov delnic NLB, kar lahko zdaj enostavno spremenijo v nič. Enako
usodo bo poleg seveda 90.000 malih delničarjev doletela tudi tri državne družbe: Pošto, Gen in Eles, ki
je lani po navodilih zdaj že ukinjene AUKN s 47 milijoni dokapitalizirala NKBM, pa čeprav bi te delnice
takrat tuji vlagatelji z veseljem kupili, a je, tako kot vedno nacionalni interes prevladal, pa čeprav vsi že
leta vemo, da je država enostavno slab lastnik.
MUHIČ: In država, kot praviš, slab lastnik, je zdaj kar naenkrat spet stoodstotni lastnik, torej slab
stoodstotni lastnik. In to naj bi bilo zdaj dobro?
MATEJČIČ: Ne dobro, je pa res, da bodo naše banke zdaj zaradi tega končno spet kapitalsko ustrezne, ali
po domače povedano zdrave. Ne samo, da bodo dobile svež kapital, verjetno že ta teden se bodo na slabo
banko začele verjetno prenašati tudi njihove slabe terjatve. In tudi zato bodo imele vse tri letos ogromno
izgubo, saj bodo odpisali vse slabe naložbe, torej vse, kar se odpisati še da. Naj bi se pa že poznalo
drugo leto, ko naj bi, tako upajo odgovorni, vse tri poslovale z dobičkom. Vse to je od danes razveselilo
ne samo Bruslja, vendar tudi finančne trge. Donos na naše desetletne obveznice, s katerimi se trguje na
sekundarnem trgu je namreč po dolgem času upadel pod 5 odstotkov in upajmo, da bo tam tudi ostal.
JOAQUIN ALMUNIA (evropski komisar za konkurenco): Meni, da banke niso edina težava, s katero
se spopada slovensko gospodarstvo. Je pa to zelo pomemben dejavnik za zagon, ki ga slovensko
gospodarstvo potrebuje.
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